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 Møteprotokoll 

 
Utval: Utval for opplæring og helse 
Møtestad: Fylkesutvalsalen, 3. etasje, Fylkeshuset, Agnes Mowinckelsgate 5 
Dato: 05.06.2018 
Tidspunkt: 10:00-11:50 

 
 

Følgjande faste medlemmer møtte: 
 
Namn Funksjon Representerer 
Rosalind Fosse Medlem FRP 
Dan Stian Femoen Medlem H 
Alexander Fosse Andersen Møteleiar 05.06.2018 SP 
Øyvind Strømmen Medlem FL MDG/V 
Kine Bratli Dale Medlem A 
Linda Haugland Jondahl Medlem A 
Ragnhild Fagerbakke Medlem H 
Elizabeth Toft Erichsen Medlem V 
Tor Andre Ljosland Medlem KRF 
Christoffer Thomsen Medlem FRP 
Torgeir Toppe Medlem A 
Jeanette Syversen Medlem R 
John Helge Gullaksen Medlem H 

 
Følgjande medlemmer hadde meldt forfall: 
 
Namn Funksjon Representerer 
Emil Lennart Pålikoff Gadolin Leiar A 
Daniel Charles Hextall Medlem SV 
 
Følgjande varamedlemmer møtte: 
 
Namn Møtte for Representerer 
Espen Foseid Aakre Emil Lennart Pålikoff Gadolin A 
   

 
Frå administrasjonen møtte: 
 
Namn Stilling 
Svein Heggheim Fylkesdirektør opplæring 
Birthe Andersen Haugen Seksjonsleiar fellestenester, opplæringsavdelinga 
Torbjørn Mjelstad Seksjonsleiar fagopplæring, opplæringsavdelinga 
Nils Skavhellen Inntaksleiar, opplæringsavdelinga 
Merethe Helland Nordnæs Utvalssekretær, fylkessekretariatet 
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Sakliste 

Utvals- 
saknr 

Innhald Arkiv- 
saknr 

U.Off. 

PS 58/18 Godkjenning møteinnkalling og saksliste   

PS 59/18 Godkjenning møteprotokoll forrige møte   

PS 60/18 Referatsaker (meldingar)   

RS 33/18 Svar på spørsmål frå Tor Andre Ljosland 2018/10971  

RS 34/18 Svar på spørsmål vedk. reisetidsgaranti 2018/11222  

RS 35/18 NDLA - nytt styre 2017/3492  

RS 36/18 Årsmelding 2017 NDLA 2017/3492  

RS 37/18 Politisk verksemd ved dei vidaregåande skulane 2018/11061  

RS 38/18 Organisering av munnleg og munnleg-praktisk 
privatisteksamen for kandidatar som går på private kurs 

2018/11018  

RS 39/18 Internasjonale klassar søkbare i Vigo 2017/16713  

RS 40/18 Folkehelsekonferansen 2018 2018/11017  

RS 41/18 Møteplan for fylkeskommunale organ 2019 2015/5700  

PS 61/18 Ymse   

PS 62/18 Oppfølging av skulebruksplanen (SBP) - løypemelding 
vår 2018 

2016/4130  

PS 63/18 Om søknad om nytt utdanningstilbod og lærefag - 
Knarvik vgs 

2018/11116  

PS 64/18 Lokal forskrift - fleksibilitet i fag- og timefordeling i 
videregående opplæring 

2018/8642  

PS 65/18 Gjennomgang av arbeidet med kartlegging av 
minoritetspråklege 

2017/16713  

PS 66/18 Pilotprosjekt Bømlo - styrka samarbeid skule og 
næringsliv 

2016/4130  

PS 67/18 Redusert eigendel elev-PC 2018 2017/3598  

PS 68/18 Anmodning om uttale St. Paul vgs nytt tilbod innan 
idrettsfag og påbygg 

2018/9742  

     
 

PS 58/18 Godkjenning møteinnkalling og saksliste 

Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 05.06.2018  
 
Vedtak 
 
Møteinnkallinga og sakslista vart godkjent utan merknader. 
 

PS 59/18 Godkjenning møteprotokoll forrige møte 

Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 05.06.2018  
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Vedtak 
 
Møteprotokoll frå møte den 15.05.2018 vart godkjent utan merknader. 
 

PS 60/18 Referatsaker (meldingar) 

Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 05.06.2018  
 
Referatsakene RS 33/18-40/18 vart tekne til orientering. 
 
Referatsak 41/18 Møteplan for fylkeskommunale organ 2019:  
 
Alexander Fosse Andersen (SP) sette på vegner av SP, A, R, KrF, MDG, V, H og FrP fram slikt 
oversendingsforslag til fylkesrådmannen: 

 
«Utval for opplæring og helse ber om at møtet i utval for opplæring og helse 05.11.2019 vert 
flytta til 12.11.2019 og at møtet i Yrkesopplæringsnemnda i april bør vera sinast 02.04.2019. 
 
Den viktigaste saka på novembermøtet er klassesaka. For å gi naudsynt tid til 
sakshandsaming bør difor møtet flyttast. Møter i Yrkesopplæringsnemnda og Fagskulestyret 
bør tilpassast dette.  
 
Utval for opplæring og helse ber og om at møtet i august 2019 ikkje vert lagt til 
«Arendalsuka». 
 
Bør og gå via utval for kultur, idrett og region utvikling og utval for miljø og samferdsel.»  

 
Røysting 
 
Fosse Andersen sitt forslag vart samrøystes vedteke oversendt på vegner av forslagsstillarane utan 
realitetsbehandling. 
 

PS 61/18 Ymse 

Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 05.06.2018  
 
Orientering: 
 
Nils Skavhellen, inntaksleiar opplæringsavdelinga, orienterte om fristen for å omprioritere søknaden i 
Vigo. 
Fristen går ut den 05.06.2018. Ifølgje dei opplysningane ein har pr. idag, vil det ikkje bli noko 
endringar. 
 
Dan S. Femoen (H) sette fram slikt oversendingsforslag til fylkesrådmannen: 
 

«Det har kommet tilbakemeldinger fra studenter ved Fagskolen i Hordaland om at kvaliteten 
på undervisningen ved Bergen Maritime skole har blitt vesentlig svakere det siste året. 
Dersom dette medfører riktighet, må det tas nødvendige grep for å bedre situasjonen. Vi 
anmoder fagskolestyret om å ta dette opp på neste møte, og komme med en tilbakemelding 
til utvalg for opplæring og helse.»  
 

Røysting 
 
Femoen sitt forslag vart samrøystes vedteke oversendt på vegner av forslagsstillaren utan 
realitetsbehandling. 
 
Dan S. Femoen (H) etterlyste svar på sitt spørsmål til fylkestannlegen, som han har stilt i eit tidlegare 
møte. 
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Opplæringsdirektøren opplyste at neste møte i utval for opplæring og helse den 14.08.2018 går som 
planlagt. Det er mellom anna to høyringssaker som skal behandlast på dette møtet. 
 

PS 62/18 Oppfølging av skulebruksplanen (SBP) - løypemelding vår 2018 

Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet tek saka til orientering. 
 
Saksprotokoll i Yrkesopplæringsnemnda - 29.05.2018  
 
Tilråding frå Yrkesopplæringsnemnda 
 
Fylkesutvalet tek saka til orientering. 
 
Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 05.06.2018  
 
Jeanette Syversen (R) sette på vegner av R, A, SP, KrF, MDG, V, H og FrP fram slikt 
oversendingsforslag til fylkesrådmannen: 
 

«Utval for opplæring og helse ber om at administrasjonen kommer med et notat om den 
tekniske tilstand av Fyllingsdalen vgs. Fyllingsdalen vgs er nå den eneste skolen i området 
som ikke er eller skal oppgraderes, og hvordan den ellers konkurrerer om elevene i området 
må sees i sammenheng med at skolen trenger et løft.» 

 
Røysting 
 
Syversen sitt forslag vart samrøystes vedteke oversendt på vegner av forslagsstillarane utan 
realitetsbehandling. 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet tek saka til orientering. 
 

PS 63/18 Om søknad om nytt utdanningstilbod og lærefag - Knarvik vgs 

Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet sluttar seg til at Knarvik vgs arbeider vidare med søknad om forsøk med nytt 
utdanningstilbod og lærefag innan Havbruksteknologi med oppstart hausten 2019.  
 
Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 05.06.2018  
 
Espen Foseid Aakre (A) stilte spørsmål om han var inhabil fordi han arbeider som lærar ved Knarvik 
vgs. Foseid Aakre gjekk frå under vurderinga av spørsmålet om han var inhabil. Utval for opplæring og 
helse vedtok samrøystes at Foseid Aakre var habil, Jfr. forvaltningslova § 6 2. ledd. 
 
Foseid Aakre tiltredde behandlinga av saka. 
 
Røysting  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet sluttar seg til at Knarvik vgs arbeider vidare med søknad om forsøk med nytt 
utdanningstilbod og lærefag innan Havbruksteknologi med oppstart hausten 2019.  
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PS 64/18 Lokal forskrift - fleksibilitet i fag- og timefordeling i videregående 
opplæring 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget vedtar lokal forskrift om fleksibilitet i fag- og timefordeling i vidaregåande opplæring 

i Hordaland fylkeskommune, 3-årig opplæringsløp til generell studiekompetanse innan 
utdanningsprogrammet helse- og oppvekstfag ved Nordahl Grieg videregående skole for 
skuleåret 2018.  
 

2. Fylkestinget vedtar lokal forskrift om fleksibilitet i fag- og timefordeling i vidaregåande opplæring 
i Hordaland fylkeskommune, 3-årig opplæringsløp til generell studiekompetanse innan 
utdanningsprogrammet helse- og oppvekstfag ved Olsvikåsen videregående skole for skuleåret 
2018.   

 
Saksprotokoll i Yrkesopplæringsnemnda - 29.05.2018  
 
Tilråding frå Yrkesopplæringsnemnda 
 
1. Fylkestinget vedtar lokal forskrift om fleksibilitet i fag- og timefordeling i vidaregåande opplæring 

i Hordaland fylkeskommune, 3-årig opplæringsløp til generell studiekompetanse innan 
utdanningsprogrammet helse- og oppvekstfag ved Nordahl Grieg videregående skole for 
skuleåret 2018.  
 

2. Fylkestinget vedtar lokal forskrift om fleksibilitet i fag- og timefordeling i vidaregåande opplæring 
i Hordaland fylkeskommune, 3-årig opplæringsløp til generell studiekompetanse innan 
utdanningsprogrammet helse- og oppvekstfag ved Olsvikåsen videregående skole for skuleåret 
2018.   

 
Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 05.06.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling. 
 
Innstilling 
 
1. Fylkestinget vedtar lokal forskrift om fleksibilitet i fag- og timefordeling i vidaregåande opplæring 

i Hordaland fylkeskommune, 3-årig opplæringsløp til generell studiekompetanse innan 
utdanningsprogrammet helse- og oppvekstfag ved Nordahl Grieg videregående skole for 
skuleåret 2018.  
 

2. Fylkestinget vedtar lokal forskrift om fleksibilitet i fag- og timefordeling i vidaregåande opplæring 
i Hordaland fylkeskommune, 3-årig opplæringsløp til generell studiekompetanse innan 
utdanningsprogrammet helse- og oppvekstfag ved Olsvikåsen videregående skole for skuleåret 
2018.  

 

PS 65/18 Gjennomgang av arbeidet med kartlegging av minoritetspråklege 

Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet sluttar seg til fylkesrådmannen sin plan for å sikre system for kartlegging og oppfølging 
av elevar med rett til særskilt språkopplæring. 
 
Saksprotokoll i Yrkesopplæringsnemnda - 29.05.2018  
 
Tilråding frå Yrkesopplæringsnemnda 
 
Fylkesutvalet sluttar seg til fylkesrådmannen sin plan for å sikre system for kartlegging og oppfølging 
av elevar med rett til særskilt språkopplæring. 
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Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 05.06.2018  
 
Jeanette Syversen (R) sette fram slik protokollmerknad: 
 

«Det tas hensyn til arbeidsmengde for lærerne involvert. Det må settes av midler og tid for å 
få nytte av verktøyet.» 

 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet sluttar seg til fylkesrådmannen sin plan for å sikre system for kartlegging og oppfølging 
av elevar med rett til særskilt språkopplæring. 
 
Protokollmerknad frå R 
 
Det tas hensyn til arbeidsmengde for lærerne involvert. Det må sette av midler og tid for å få nytte av 
verktøyet. 
 

PS 66/18 Pilotprosjekt Bømlo - styrka samarbeid skule og næringsliv 

Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet tek prosjektplan for pilotprosjektet på Bømlo til orientering. 
 
Saksprotokoll i Yrkesopplæringsnemnda - 29.05.2018  
 
Tilråding frå Yrkesopplæringsnemnda 
 
Fylkesutvalet tek prosjektplan for pilotprosjektet på Bømlo til orientering. 
 
Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 05.06.2018  
 
Øyvind Strømmen (MDG) sette fram slikt forslag: 
 

Tillegg: 
 
«Fylkesutvalet oppmodar til å sjå særleg på berekraftig utvikling i det vidare arbeidet med 
prosjektet, og syner her også til det pågåande læreplanarbeidet.» 

 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Strømmen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet tek prosjektplan for pilotprosjektet på Bømlo til orientering. 
 
Fylkesutvalet oppmodar til å sjå særleg på berekraftig utvikling i det vidare arbeidet med prosjektet, og 
syner her også til det pågåande læreplanarbeidet. 
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PS 67/18 Redusert eigendel elev-PC 2018 

Forslag til vedtak 
 

1 Uhellsforsikring vert inkludert i prisen på grunnmodellen. Dette vil gje elevane større  
økonomisk tryggleik i høve til reparasjonskostnader i tre år.  
 

2 Eigendelen på grunnmodellen vert redusert med om lag kr 200,- til om lag kr 2 000,-.  
 

3 Subsidien til kraftig pc vert sett til kr 1550,-.    
 

4 For Mac-maskinar vert subsidien sett til kr 1000,-.  
 

 
Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 15.05.2018  
 
Emil Gadolin (A) sette på vegner av A, SV, R, KrF og SP fram slikt forslag: 
 

«Saka vert utsett til neste møte i utval for opplæring og helse.» 
 
Røysting 
 
Gadolin sitt forslag vart vedteke mot 3 røyster (H og V). 
 
Vedtak 
 
Saka vert utsett til neste møte i utval for opplæring og helse. 
 
Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 05.06.2018  
 
Torgeir Toppe (A) sette fram slikt forslag: 
 

«Nytt punkt 5 
 
Prisen på alle elev-PCér reduseres med kr. 500,-. 
 
Rabattordningen fjernes for de som betaler elev-PC uten avbetaling.» 

 
Røysting 
 
Torgeir Toppe sitt forslag fekk 6 røyster (A, R og Sp) og fall.  
Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke mot 1 røyst (R). 
 
Vedtak 
 

1 Uhellsforsikring vert inkludert i prisen på grunnmodellen. Dette vil gje elevane større økonomisk 
tryggleik i høve til reparasjonskostnader i tre år.  
 

2 Eigendelen på grunnmodellen vert redusert med om lag kr 200,- til om lag kr 2 000,-.  
 

3 Subsidien til kraftig pc vert sett til kr 1550,-.    
 

4 For Mac-maskinar vert subsidien sett til kr 1000,-.  
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PS 68/18 Anmodning om uttale St. Paul vgs nytt tilbod innan idrettsfag og 
påbygg 

Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet støttar ikkje søknaden om etablering av idrettsfag med 96 elevplassar, påbygg til 
generell studiekompetanse med 32 elevplassar og utviding med 18 elevplassar ved 
studiespesialiserande utdanningsprogram. 
 
Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 05.06.2018  
 
Rosalind Fosse (Frp) sette fram slikt forslag på vegner av Frp og H: 
 

«Alternativ: 
 

Fylkesutvalet er positiv til søknaden om etablering av idrettsfag med 96 elevplassar, påbygg 
til generell studiekompetanse med 32 elevplassar og utviding med 18 elevplassar ved 
studiespesialiserende utdanningsprogram.»  

 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag fekk 6 røyster ( A, R, SP) og fall. 
Fosse sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet med 8 røyster (H, FrP, V, MDG og Krf). 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet er positiv til søknaden om etablering av idrettsfag med 96 elevplassar, påbygg til 
generell studiekompetanse med 32 elevplassar og utviding med 18 elevplassar ved 
studiespesialiserande utdanningsprogram. 


